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HOOLEKOGU KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

Aeg: 30.01.2024 

Asukoht: Kaiu Kool 

Osalejad: Siim Kohari, Kadri Härginen, Agnes Kurvits, Hannes Vald, Elmo Hunt, Grisdi 

Maasel, Enely Muna, Jaana Juurik, Ene Paljasma, Ketlin Evisalu, Sirly Salandi, Rein Jõessaar, 

Margit Kuru, Ülle Kiviste, külalistena Veronika Sernjuk ja Kati Rajasalu 

Puudus: Karolin Metssalu 

Juhataja: Siim Kohari 

Protokollija: Kadri Härginen 

 

Päevakord:  

1. Pedagoogide valiku korra eelnõu (Hannes Vald) 

2. Lasteaedade kollektiivpuhkused (Hannes Vald) 

3. Kaiu Kooli eelarve 2024 (Hannes Vald) 

4. Lasteaia toidupäeva maksumuse tõstmise ettepanek (Hannes Vald) 

5. Ülevaatamist ja arutamist vajavad eelmise hoolekogu päevakorrapunktid: 

a. Kooli kodukord (Hannes Vald) 

b. Lastevanemate pöördumine hoolekogu poole seoses lasteaia õpetaja 

käitumisega (ülevaade Kadri Härginen/Siim Kohari)  

c. Haigena kooli tulemine – reeglid, kord (Grisdi Maasel) 

d. Arutelu – „Rohekool“, kuidas ja millal plaanis, tegevuskava ja info (küsimused 

Hannesele) 

e. Arutelu – kooli ja kogukonna lõimumine (Siim Kohari) 

f. Huvitegevuse ülevaade uuel õppeaastal, sh kooli poolt korraldatav täiskasvanute 

huvitegevus ja ruumide kasutamine kogukonna liikmete poolt (küsimused 

Hannesele) 

g. Muusikaosakonna kommunikatsioon (küsimused Hannesele) 

6. Täiendavad arutelupunktid: 

a. Parkimine/peatumine kooli juures (ettepaneku tegija Ene Paljasma) 

b. Sise- ja väliskommunikatsioon (Siim Kohari, Kadri Härginen) 

c. Kaiu Kooli hoolekogu poolne toetus lasteaiale – arutelu ja parendusettepanekud 

õppejuhilt. 

 

 

1. Päevakorrapunkt 1 – pedagoogide valiku korra eelnõu 
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Arutati ette edastatud eelnõu sisu. Hannes juhtis tähelepanu, et nüüd saab uue korra kohaselt 

kiiremini reageerida. Hoolekogu kinnitab 2 liiget, kes osalevad selle töös. Ühest ei piisa. 

Grisdi oli nõus sellel korral komisjonis olema. Rein on sellel korral siis asendusliige.  

Hoolekogu kinnitas konsensuslikult pedagoogide kaasamise korra. 

Konsensuslikult hääletati hoolekogu esindajaks selle konkursi ajaks Grisdi ja Rein.  

 

2. Päevakorrapunkt 2 – lasteaedade kollektiivpuhkused 

Vald kinnitab vallaüleselt suviseks ajaks kõikidele lasteaedadele kohalike hoolekogude 

ettepanekul kollektiivpuhkuste ajad ning vastavateks aegadeks ka asendusrühmad naaber-

lasteaedades. 

Kooli ettepanek on Kaius kinnitada kollektiivpuhkuse vahemikuks 1.-14.07, mil Kaiu lapsed 

saavad soovi korral käia Juuru lasteaia valverühmas. Samuti vastupidi, kui Juurus on puhkus, 

siis on valverühm Kaius ning Juuru lapsed saavad suvel lasteaias käia Kaius. 

Praegune hinnang suvel valverühmas kohasoovijate kohta on ca 27 last. Praktikas on tegelikult 

kasutajaid oluliselt vähem (ca 10), isegi kui sooviavaldajate hulk on alguses kõrgem. 

Konsensuslikult nõustuti kooli ettepanekuga, et Kaiu lasteaia kollektiivpuhkuse ajaks on 

01.-14.07.2024. Sellel ajal tagab soovi korral lasteaiakoha olemasolu Juuru lasteaia 

valverühm. 

 

3. Päevakorrapunkt 3 - Kaiu Kooli eelarve 2024 

Hannes andis ülevaate 2024 kooli eelarve positsioonidest. Koolipidaja ootus on, et eelarve 

kulud jäävad 2024. aastal samasse suurusjärku, kui enne. Riigieelarves on lubatud palgatõus 

õpetajatele 2%. Õppereiside kulu tõstmine on oluline ning koolipoolne soov on taastada 2022. 

majanduskulude tase. Personalikulude osas arvestus veel käib. 

Streik ei mõjutanud eelarvet, kuivõrd koolis streigiti vaid ühel päeval. Koosoleku aja seisuga 

õpetajad selle päeva eest koolilt töötasu ei saanud ning ka koolipidaja ei toetanud. 

Teadaolevalt planeerib vald valla varahalduse üle anda tulevikus loodavale 

varahaldusettevõttele, kuid täna on veel ebaselge, kuidas see kooli eelarvet mõjutama hakkab 

(sh personalikulu). Kuuldavasti on ettevõtte tulevaseks pädevuseks ka kinnisvaraga seotud 

teenuste osutamine (nt hooldus ja remont), mis mõjutaks mh kooli koormust olmeküsimuste 

juhtimises. 

2023 eelarve täitmise osas andis kool infot, et 2023 majandamiskulud kasutatud ära 106%, 

ülekulu seega 6%, mis oli kinnistute majandamise kulude arvelt (küte). 

Hoolekogu võttis informatsiooni teadmiseks. 

Arutati ka kooli omatulu teenimise võimalusi, Valla finantsjuht soovitas, et kool teeks vallale 

ettepanku, mis tundide arvus ruume kasutatakse. 

Otsustati, et hoolekogu arutab seda küsimust järgmisel koosolekul. Ettepanek kooli 

ruumide kasutamiseks saab muuhulgas tulla hoolekogult, mille pinnalt saab kool teha 

ettepaneku vallale. Eelnevalt on vajalik sisendi küsimine kogukonna MTÜ-delt. 

Kool uurib finantsjuhilt millist omatulu oleks koolil veel võimalik teise koolide näitel 

teenida. 
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4. Päevakorrapunkt 4 – Lasteaia toidupäeva maksumuse tõstmise ettepanek 

Seni on olnud toidupäeva maksumus 1.8 eurot. Pikapäeva söök ehk õhtusöök seni olnud 0.45 

eurot. Õhtusöögi tulu ei tule kooli eelarvesse, läheb valla tulubaasi.  

Ettepanek on toidupäeva maksumus tõsta 2.5 eurole.  

Kuivõrd kooli pakutud hinnatõusuks on võrreldes senisega ca 39%, siis palus hoolekogu 

koolil esitada täpsen arvestus hinna tõstmise kohta. Ühtlasi palus hoolekogu, et kool 

pakuks välja ka astmelise hinna tõstmise võimaluse. Hoolekogu arutab toidupäeva 

maksumuse tõtmist seejärel uuesti. 

 

5. Päevakorrapunkt 5 –  

a) Kooli kodukord 

Täiendavalt eelneval korral arutatule, tekkis arutelu selle üle, mida saab pidada asjakohasteks 

ja viisakateks kooliriieteks (ning mis on dressid). Arutelu selle üle, et teksti võiks lihtsustada, 

et oleks vähem õiguslik ning selle kasutajale (peamiselt lastele) kergemini arusaadav.  

Arutelu käigus tehti ettepanek tõsta haigusega seotud teemad kodukorda – kuidas kool ootab, 

et käitutakse haiguse korral, teavitustega ning haige lapse vastuvõtmisest keeldumise ja koju 

saatmisega. 

Hannes edastab kodukorra puhtandi ning Kadri jagab eelmise korra kommentaare kogu 

hoolekogule. 

 

6. Päevakorrapunkt 5 –  

b) Lastevanemate pöördumine hoolekogu poole seoses lasteaia õpetaja käitumisega 

Arutati seoses nimetatud olukorraga kõikide osapoolte käitumist ja suhtumist, et leida üles 

õppekohti tulevikus selliste olukordade paremaks ja kiiremaks lahendamiseks. 

Järeldus oli, et sisekommunikatsiooni saab ja tuleb parendada – otsuste tegemise kiirus on 

oluline, seekord venis otsuse tegemine liiga pikale. 

Arutati ka koolis erinevates vajalikes koosseisudes (nt rühma tasand, lasteaia-ülene tasand) info 

andmist ning olukorrale tagant järgi selgituste andmist, et tekkinud pingeid vähendada ja asjast 

puudutatud töötajate seisukohti ära kuulata. 

Kõlas ettepanek, et hoolekogu töökorda saaks ja võiks panna sisse selle, mis on klassi- ja 

rühmaesindajate ülesanded (mida eeldab kool ja mida eeldavad vanemad, et see valitud esindaja 

koostöös teeb, millist infot vahetab). 

Arutelutulemused võeti teadmiseks. 

 

7. Päevakorrapunkt 5 –  

c) Rohekooli programmis osalemine 

Käsitletakse uuesti kevadisel hoolekogu koosolekul. 

 

8. Päevakorrapunkt 5 –  

d) Kooli ja kogukonna lõimimine 



Lehekülg 4 / 4 

 

Hoolekogu suhtleb MTÜ-dega seoses kooli ruumide rendi soovidega ja vajadustega. Vajalik on 

kooli poolt kodulehele lisada ühtne informatsioon ruumide rendi ja kasutustingimsute kohta. 

 

9. Päevakorrapunkt 5 –  

e) Muusikaosakonna kommunikatsioon 

Eelmisel korral arutatud teemad on palju paremad nüüd. 

 

10. Päevakorrapunkt 6 – 

a) Parkimine/peatumine kooli juures (ettepaneku tegija Ene Paljasma) 

Nö tipptunniajal kooli ees peatumine ja parkimine. Olukorrad on ohtlikud, sest iga vanem 

peatub ja pargib seal, kus talle tundub hea. Ühtset reeglit pole, mis tekitab segadust. Probleem 

on selles, et parkimiskohti pole. 

Hoolekogu võttis info teadmiseks, kool lubas küsimuse lahendamise peale mõelda. 

 

11. Päevakorrapunkt 6 – 

b) Sise- ja väliskommunikatsioon (Siim Kohari, Kadri Härginen) 

Arutelu. 

Arutada uuesti seda, millistes kthoades oodatakse täpsemat sise- kui ka väliskommunikatsiooni. 

 

12. Päevakorrapunkt 6 –  

c) Kaiu Kooli hoolekogu poolne toetus lasteaiale – arutelu ja 

parendusettepanekud õppejuhilt. 

Arutelu. 

Hoolekogu ettepanek on, et Kati Rajasalu osaleks tulevikus samuti koolipoolse esindajana 

hoolekogu koosolekutel, et tagada kiiremat ja sisukamat infovahetust. 

 

 

Siim Kohari      Kadri Härginen 

hoolekogu esimees     hoolekogu aseesimees 

digiallkirjastatud     digiallkirjastatud 


